



## COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES MARCHÉS

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCÉDURE D'URGENCE N°003BISS/AONO/C. MENGUEME /CIPM/2026 DU 16 MARS 2026 POUR LES TRAVAUX DE REHABILITATION ET CONSTRUCTION DU RESEAU ELECTRIQUE MT/BT DU TRONÇON NSONO ASSI (NYIEMEYONG) – MINLABA – CARREFOUR MEBOMEZOA (14KM) ET CEUX DE CONSTRUCTION DU RESEAU ELECTRIQUE MT/BT DU TRONÇON MVAM BOT (ADZAP) – NKOLEBAE (2,5KM) DANS LA COMMUNE DE MENGUEME DÉPARTEMENT DU NYONG ET SO'O, REGION DU CENTRE EN DEUX (02) LOTS.

FINANCEMENT : BIP MINEE EXERCICE 2026

### 1. Objet de l'Appel d'Offres :

Dans le cadre du développement de ses infrastructures et l'amélioration des conditions de vie des populations en leur garantissant l'accès à une eau suffisante et de qualité, le Maire de la COMMUNE DE MENGUEME, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les travaux de **réhabilitation et de construction du réseau électrique MT/BT du tronçon NSONO ASSI(Nyiémeyong) – MINLABA – Carrefour Mebomezooa (lot1) et ceux de construction de la ligne MT/BT Mvam Bot (Adzap) – Nkol Ebae** dans la COMMUNE DE MENGUEME, Département du Nyong-et-So'o, Région du Centre.

### 2. Consistance des travaux

Les travaux comprennent notamment :

- ✓ Etude et Piquetage
- ✓ Abatage et Elagage
- ✓ Fouille en Terrain Normal
- ✓ F/P Poteau bois
- ✓ F/P Poteau Béton 11m 500 DAN
- ✓ F/P Poteau Béton 11m 300 DAN
- ✓ Déroulage Câble Torsadé 4 x 25 mm²
- ✓ Prestations diverses
- ✓ mise en œuvre du cahier de charges environnementales.

### 3. Délai d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la réalisation des travaux objet du présent Appel d'Offres est de **trois (03) mois pour chaque lot** à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les prestations.

### 4. Allotissement

Les travaux sont répartis en deux (02) lots.

| N° Lot | INTITULE DES PROJETS                                                                                                                           | LOCALISATION                     |
|--------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------------------------------|
| 1      | TRAVAUX DE REHABILITATION ET CONSTRUCTION DU RESEAU ELECTRIQUE MT/BT DU TRONÇON NSONO ASSI (NYIEMEYONG) – MINLABA – CARREFOUR MEBOMEZOA (14KM) | NYIEMEYONG – MINLABA- MEBOMEZAOA |
| 2      | TRAVAUX CONSTRUCTION DU RESEAU ELECTRIQUE MT/BT DU TRONÇON MVAM BOT (ADZAP) – NKOLEBAE (2,5KM)                                                 | NKOL EBAE                        |

**5. Coût prévisionnel**  
Le coût prévisionnel de la présente prestation est de **80 000 000 (Quatre-vingt millions) FCFA TTC** pour le lot1 et **20.000.000 (Vingt millions) FCFA** pour le lot2 soit un total de **Cent millions (100 000 000) francs CFA TTC**.

**6. Participation et origine**  
La participation est ouverte à égalité de conditions à toutes les entreprises de droit camerounais éligibles et remplissant les conditions reprises dans le Règlement Particulier d'Appel d'Offres (RPAO) et disposant d'une attestation de catégorisation D.

**7. Financement :**  
Les travaux, objet du présent Appel d'Offres sont financés par le Budget d'Investissement du Ministère de l'Eau et de l'Energie (MINEE), exercice 2026.

**8. Cautionnement provisoire**  
Sous peine de rejet, chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère chargé des Finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO d'un montant égal à **Quatre cent mille (400 000) francs CFA pour le lot1 et Cent mille (100 000) francs CFA pour le lot 2**, d'une validité de **trente (30) jours**, au-delà de la date limite de validité des offres. Ceci devra être accompagné du récépissé de consignation CDEC.

**9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres :**

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables à la Mairie de MENGUEME dès publication du présent avis.

**10- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres :**

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu aux heures ouvrables à la Mairie de MENGUEME, dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de **Cent mille (100 000) francs CFA** payable à la Recette Municipale de la Commune de MENGUEME.

**10. Remise des offres**

Les offres rédigées en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, seront déposées sous pli fermé contre récépissé à la Mairie de MENGUEME, au plus tard le **16 Avril 2026 à 12 heures**, heure locale et devra porter la mention suivante :

**« AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT EN PROCÉDURE D'URGENCE N°003BISS/AONO/C.  
MENGUEME /CIPM/2026 DU 16MARS 2026 POUR LES TRAVAUX DE REHABILITATION ET CONSTRUCTION DU  
RESEAU ELECTRIQUE MT/BT DU TRONÇON NSONO ASSI (NYIEMEYONG) – MINLABA – CARREFOUR  
MEBOMEZOA (14KM) ET CEUX DE CONSTRUCTION DU RESEAU ELECTRIQUE MT/BT DU TRONÇON MVAM  
BOT (ADZAP) – NKOLEBAE (2,5KM) DANS LA COMMUNE DE MENGUEME DÉPARTEMENT DU NYONG ET  
SO'O, REGION DU CENTRE EN DEUX (02) LOTS ».  
« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »**

Les offres parvenues après la date et l'heure limites de dépôt seront rejetées, toutefois, mention sera faite dans le procès-verbal d'ouverture de plis.

**11. Recevabilité des offres**

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité compétente (Préfet, Sous-préfet, ...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles devront obligatoirement dater d'au plus trois (03) mois précédant la date originale de lancement de l'Appel d'Offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence ou la non-conformité de la caution de soumission accompagnée du récépissé de la CDEC délivrée par une banque de premier ordre ou une compagnie d'assurance agréée par le Ministère chargé des Finances et dont la liste figure dans la pièce 12 du DAO.

**12. Ouverture des plis**

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces plis aura lieu le **16 Avril 2026 à 13heures**, heure locale par la Commission Interne de Passation des Marchés Publics de la COMMUNE DE MENGUEME, dans la salle des actes de la Mairie.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix dûment mandatée et ayant une parfaite connaissance du dossier.

### 13. Critères d'évaluation

#### A. Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation suivant les critères essentiels. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

Il s'agit notamment :

##### a. administrative

- Absence ou non-conformité d'une pièce administrative non régularisée dans un délai de 48 heures ;
- L'absence de la caution de soumission accompagnée du récépissé de la CDEC à l'ouverture ;
- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Offre financière incomplète ;
- Être suspendu de la commande publique, ou figurant sur la liste des entreprises défaillantes annuellement établie par le MINMAP ;
- Absence d'une attestation de catégorisation D ;
- Absence de la déclaration sur l'honneur de n'avoir jamais abandonné un marché au cours des deux dernières années.

##### b. Offre technique

- Fausse déclaration ou pièce falsifiée ou non authentique ;
- N'avoir pas réuni au moins 80% de critères essentiels ;
- Absence d'un rapport de visite de site avec photos.
- Absence de la charte d'intégrité et d'engagement sociale et environnementale.
  - Non acceptation des clauses contractuelles (CCAP, CCTP paraphés à chaque page, signé à la dernière page avec la mention lu et approuvé.
  - Absence d'un véhicule de type camion grue, en location ou en propriété (en propriété présentation de la copie certifiée conforme par les Services émetteurs des Transports de la carte grise, en location présentation du contrat de location et de la copie certifiée conforme par les Services émetteurs des Transports de la carte grise du propriétaire) ;
  - l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datés et signés.

##### c. Offre financière

- Offre financière incomplète ;
- Omission ou modification d'une tâche ou d'une quantité dans l'offre financière;

#### B. CRITERES DE QUALIFICATION (ESSENTIELS)

L'évaluation des offres techniques sera faite sur la base des **12 critères** essentiels ci-dessous :

|     |                                                                                                              |             |
|-----|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------|
| 01. | Présentation du dossier                                                                                      | 01 critère  |
| 02  | Références de l'entreprise dans les prestations similaires                                                   | 03 critères |
| 03  | Disponibilité du matériel de chantier et équipements essentiels (propriété justifiée ou contrat de location) | 03 critères |
| 04  | Personnel (référence, qualification et CV)                                                                   | 03 critères |
| 05  | Méthodologie (calendrier, délais, planning des travaux)                                                      | 01 critère  |
| 06  | Capacité financière                                                                                          | 01 critère  |

### 14. Attribution

L'Autorité Contractante attribuera le Marché au Soumissionnaire remplissant les conditions énoncées aux points 34 du Règlement Particulier de l'Appel d'Offre. Un soumissionnaire peut être attributaire des deux (02) lots.

**NB : Un soumissionnaire peut être attributaire de plus d'un lot.**

### 15. Durée de Validité des Offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **quatre-vingt-dix (90) jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

### 16. Droit de modification des quantités lors de l'attribution du contrat

REPUBLIC OF CAMEROON  
PEACE - WORK - COUNTRY  
-----  
MINISTRY OF DECENTRALISATION  
AND LOCAL DEVELOPMENT  
-----  
CENTRAL REGION  
-----  
NYONG AND SO'O DEPARTMENT  
-----  
MENGUEME MUNICIPALITY  
-----  
GENERAL SECRETARIAT  
-----  
PO Box 57, MBALMAYO  
Tel: 676 13 15 74



REPUBLIC OF CAMEROON  
PEACE - WORK - FATHERLAND  
-----  
MINISTRY OF DECENTRALISATION  
AND LOCAL DEVELOPMENT  
-----  
CENTRAL REGION  
-----  
NYONG AND SO'O DIVISION  
-----  
MENGUEME COUNCIL  
-----  
GENERAL SECRETARY  
-----  
PO BOX: 57 MBALMAYO

## **INTERNAL PROCUREMENT COMMITTEE**

**NOTICE OF NATIONAL OPEN TENDER UNDER EMERGENCY PROCEDURE No. 003BISS/AONO/C. MENGUEME /CIPM/2026 OF 16 MARCH 2026 FOR THE REHABILITATION AND CONSTRUCTION OF THE MV/LV ELECTRICAL NETWORK ON THE NSONO ASSI (NYIEMEYONG) – MINLABA – CARREFOUR MEBOMEZOA (14KM) AND THOSE FOR THE CONSTRUCTION OF THE MV/LV ELECTRICAL NETWORK ON THE MVAM BOT (ADZAP) – NKOLEBAE (2.5KM) IN THE MUNICIPALITY OF MENGUEME, NYONG ET SO'O DEPARTMENT, CENTRAL REGION, DIVIDED INTO TWO (02) LOTS.**

**FINANCING: BIP MINEE FINANCIAL YEAR 2026**

### **1. Subject of the Tender:**

As part of the development of its infrastructure and the improvement of living conditions for the population by guaranteeing them access to sufficient, high-quality water, the Mayor of the MUNICIPALITY OF MENGUEME is launching a National Open Tender for the **rehabilitation and construction works of the MV/LV electricity network on the NSONO ASSI (Nyiémeyong) – MINLABA – Mebomezoo Junction (Lot 1) and for the construction of the MV/LV line Mvam Bot (Adzap) – Nkol Ebæ** in the MUNICIPALITY OF MENGUEME, Nyong-et-So'o Department, Central Region.

### **2. Scope of works**

The works include, in particular:

- Survey and Staking Out
- Felling and Pruning
- Excavation in Normal Ground
- F/P Timber post
- Installation of 11m concrete posts (500 kN)
- F/P Concrete Pole 11m 300 DAN
- Uncoiling of 4 x 25 mm<sup>2</sup> twisted cable
- Miscellaneous services
- Implementation of environmental specifications.

### **3. Timeframe**

The maximum timeframe set by the Client for the completion of the works covered by this Tender is **three (03) months for each lot**, starting from the date of notification of the work order to commence the services.

### **4. Lot allocation**

The works are divided into two (02) lots.

| Lot No. | PROJECT TITLE                                                                                                                                               | LOCATION                                 |
|---------|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|------------------------------------------|
| 1       | <b>REHABILITATION AND CONSTRUCTION WORKS ON THE MV/LV ELECTRICAL NETWORK FOR THE NSONO ASSI (NYIEMEYONG) – MINLABA – CARREFOUR MEBOMEZOA SECTION (14KM)</b> | <b>NYIEMEYONG – MINLABA – MEBOMEZAOA</b> |
| 2       | <b>CONSTRUCTION OF THE MV/LV ELECTRICAL NETWORK ON THE MVAM BOT (ADZAP) – NKOLEBAE SECTION (2.5KM)</b>                                                      | <b>NKOL EBAE</b>                         |

**5. Estimated cost**

The estimated cost of this contract is **80,000,000 (eighty million) CFA francs including VAT** for Lot 1 and **20,000,000 (twenty million) CFA francs** for Lot 2, making a total of **one hundred million (100,000,000) CFA francs including VAT**.

**6. Participation and eligibility**

Participation is open on equal terms to all eligible companies incorporated under Cameroonian law that meet the conditions set out in the Special Tender Regulations (RPAO) and hold a Category D certification.

**7. Funding:**

The works covered by this Tender are financed by the Investment Budget of the Ministry of Water and Energy (MINEE) for the 2026 financial year.

**8. Provisional bond**

Failure to do so will result in rejection; each tenderer must attach to their administrative documents a tender bond issued by a first-class bank or an insurance company approved by the Ministry of Finance, the list of which is set out in Document 12 of the Tender Documents, in an amount equal to **four hundred thousand (400,000) CFA francs for Lot 1 and one hundred thousand (100,000) CFA francs for Lot 2**, valid for **thirty (30) days** beyond the deadline for the validity of tenders. This must be accompanied by the CDEC deposit receipt.

**9. Consultation of the Tender Documents:**

The Tender Documents may be consulted during office hours at the MENGUEME Town Hall upon publication of this notice.

**10- Purchase of the Tender Documents:**

The Tender Documents may be obtained during office hours from MENGUEME Town Hall, upon publication of this notice, upon payment of a non-refundable fee of **one hundred thousand (100,000) CFA francs**, payable to the Municipal Revenue Office of the Municipality of MENGUEME.

**10. Submission of Tenders**

Tenders, drawn up in French or English in seven (07) copies, comprising one (01) original and six (06) copies marked as such, shall be submitted in a sealed envelope against receipt at the Town Hall of MENGUEME, no later than **12 noon** local time on **16 April 2026**, and must bear the following wording:

**'NOTICE OF NATIONAL OPEN TENDER UNDER EMERGENCY PROCEDURE No. 003BISS/AONO/C.**

**MENGUEME /CIPM/2026 OF 16 MARCH 2026 FOR THE REHABILITATION AND CONSTRUCTION OF THE MV/LV ELECTRICAL NETWORK ON THE SECTION NSONO ASSI (NYIEMEYONG) – MINLABA – CARREFOUR MEBOMEZOA (14KM) AND THOSE FOR THE CONSTRUCTION OF THE MV/LV ELECTRICAL NETWORK ON THE MVAM BOT (ADZAP) – NKOLEBAE (2.5KM) IN THE MUNICIPALITY OF MENGUEME, NYONG AND SO'O DEPARTMENT, CENTRAL REGION, DIVIDED INTO TWO (02) LOTS'.**

**"TO BE OPENED ONLY DURING THE TENDER OPENING SESSION"**

Tenders received after the deadline for submission will be rejected; however, a note will be made in the minutes of the tender opening.

**11. Admissibility of bids**

Failure to comply will result in rejection; the required documents in the administrative file must be submitted as originals or as copies certified as true copies by the issuing department or a competent authority (Prefect, Sub-Prefect, etc.), in accordance with the provisions of the Specific Regulations of the Tender.

They must be dated no more than three (03) months prior to the original launch date of the Tender or have been issued after the date of signature of the Tender Notice.

Any tender found to be incomplete in accordance with the requirements of the Tender Documents shall be declared inadmissible. This includes, in particular, the absence or non-compliance of the tender bond accompanied by the CDEC receipt issued by a first-class bank or an insurance company approved by the Ministry of Finance, the list of which is set out in Annex 12 of the Tender Documents.

**12. Opening of Tenders**

The opening of tenders will take place in a single session. The opening of the tender documents will take place on **16 April 2026 at 13:00** local time by the Internal Public Procurement Commission of the MUNICIPALITY OF MENGUEME, in the council chamber of the Town Hall.

Only tenderers may attend this opening session or be represented by a person of their choice who is duly authorised and has full knowledge of the tender dossier.

3. **Evaluation criteria**  
A. **Elimination criteria**

The elimination criteria set out the minimum conditions that must be met in order to be eligible for evaluation against the essential criteria. Failure to meet these criteria will result in the rejection of the tenderer's bid.

These include:

a. **Administrative**

- Absence or non-compliance of an administrative document not rectified within 48 hours;
- The absence of the tender bond accompanied by the CDEC receipt at the opening;
- False declaration or falsified document;
- Incomplete financial bid;
- Being suspended from public procurement, or appearing on the list of defaulting companies drawn up annually by MINMAP;
- Failure to provide a Category D certification;
- Failure to provide a sworn statement confirming that the bidder has not abandoned a contract in the last two years.

b. **Technical bid**

- False declaration or falsified or inauthentic document;
- Failure to meet at least 80% of the essential criteria;
- Failure to provide a site visit report with photographs.
- Failure to provide the integrity charter and social and environmental commitment statement.
- Failure to accept the contractual clauses (CCAP, CCTP initialled on each page, signed on the last page with the words 'read and approved');
- Absence of a crane lorry, whether leased or owned (if owned, presentation of a certified copy of the vehicle registration document issued by the Transport Authorities; if leased, presentation of the lease agreement and a certified copy of the owner's vehicle registration document issued by the Transport Authorities);
- Absence of a dated and signed declaration of commitment to comply with environmental and social clauses.

c. **Financial bid**

- Incomplete financial bid;
- Omission or alteration of a task or quantity in the financial bid;

B. **QUALIFICATION CRITERIA (ESSENTIAL)**

Technical bids will be evaluated on the basis of the **12 essential criteria** below:

|     |                                                                                                 |                     |
|-----|-------------------------------------------------------------------------------------------------|---------------------|
| 01. | Submission of the tender                                                                        | <b>Criterion 01</b> |
| 02  | Company references for similar services                                                         | <b>03 criteria</b>  |
| 03  | Availability of site materials and essential equipment (proof of ownership or rental agreement) | <b>03 criteria</b>  |
| 04  | Staff ( <i>references, qualifications and CV</i> )                                              | <b>03 criteria</b>  |
| 05  | Methodology ( <i>timetable, deadlines, work schedule</i> )                                      | <b>01 criterion</b> |
| 06  | Financial capacity                                                                              | <b>01 criterion</b> |

14. **Award**

The Contracting Authority will award the Contract to the Tenderer who meets the conditions set out in clause 34 of the Specific Tender Regulations. A tenderer may be awarded both (02) lots.

**NB: A tenderer may be awarded more than one lot.**

15. **Validity Period of Tenders**

Tenderers shall remain bound by their tender for **ninety (90) days** from the deadline set for the submission of tenders.

16. **Right to amend quantities upon award of the contract**

Upon award of the contract, and prior to the signing of the contract by the successful tenderer proposed by the Internal Procurement Committee, the Contracting Authority may neither increase nor decrease the quantity of certain works or services initially specified in the bill of quantities

17. **Addendum**

The Mayor of the MUNICIPALITY of MENGUEME reserves the right, where necessary, to make any further amendments to this Tender Document.

**18. Further information**

Further information may be obtained during office hours at MENGUEME Town Hall by telephone:

19. In the event of any attempt at bribery or instances of malpractice, please call or send a text message to the toll-free numbers of CONAC 1517 or MINMAP 88 20 06 06

Done at MENGUEME on 16 March

2026

**THE Mayor of the MUNICIPALITY OF MENGUEME  
(Contracting Authority)**

**Copies to:**

- PREFECT/ NYONG ET SO'O;
- ARMP/CENTRE (for inclusion in the JDM);
- MENGUEME Town Hall (for information);
- Chair of the CIPM MENGUEME (for information);
- Posting.



ONANA MBA Martin Désiré